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Încă o schimbare:  
Casa Corpului Didactic

Ne-am obişnuit ca fiecare partid aflat la Gu-
vernare să schimbe cu proprii oameni toţi di-
rectorii instituţiilor din teritoriu. Ieri a venit 
rândul Casei Corpului Didactic Sibiu. Una din 
ultimele insituţii care mai avea director admis 
prin concurs în 2016: Alexandru Dumbravă. 
Deşi acesta s-a implicat în atragerea mai 
multor proiecte europene pentru învă ţă mân -
tul sibian, Ministerul Educaţiei Naţionale l-a 
evaluat acum câteva luni cu calificativul ne -
satisfăcător. Ieri, după respingerea con tes -
taţiei lui Dumbravă la această evaluare a fost 
schimbat din funcţie şi a fost numită prin 
detaşare Claudia Mery Simtion (foto), con-
silier local PSD, profesor de educaţie fizică 
şi sport. 

“Cum a fost posibil acest lucru? Simplu. Mi 
s-a înscenat o evaluare la care mi s-a acor-

dat calificativul NESATISFACATOR, singurul 
care ii punea in situația să îmi înceteze con-
tractul de management. Nici un alt calificativ 
nu era potrivit, nimic mai mult decât atât nu 
le era de folos. Apoi, la contestația mea, s-a 
răspuns cu un simulacru de comisie de eva -
luare, care a cam fost forțată să nu cumva să 
modifice ceva la calificativ. S-au încălcat pro-
ceduri și termene, ca să nu mai vorbim de 
decență, bun simț, demnitate și verticalitate. 
Contractul social, în baza căruia unii gu -
vernează, iar alții sunt guvernați, a fost, încă 
o dată, terfelit.” a scris Dumbravă pe contul 
său de Facebook. Acesta s-a întors la Scoala 
din Roşia. 

Noul director, Claudia Mery Simtion a fost 
temporar şi Inspector Şcolar General.

Fodor a învins Prefectura în instanţă

Prefectul şi directorii 
Sibiul are un nou prefect. După 

atâţia prefecţi schimbaţi în ultimii 30 
de ani am ajuns să văd doar 
greşelile acestora. Numirile guverna-
mentale făcute cu gir politic nu îmi 
inspiră încredere. Astăzi însă am re-
marcat ceva ce nu am mai văzut de 
mulţi ani: un prefect care ştie Codul 
Administrativ şi, mai important, se 
arată real implicat în activităţile 
instituţiilor deconcentrate pe care le 
monitorizează ca reprezentant al 
Guvernului în teritoriu. 

Nu ştiu dacă nici măcar cei ce au 
propus-o pe Maria Minea s-au 
aşteptat ca aceasta chiar să 
citească şi să vină cu idei la 
rapoartele directorilor din judeţ, ade-
sea prezentate la şedinţe de Colegiu 
Prefectural doar să fie activitate. De 
data asta prefectul se vedea clar că 
citise în prealabil şi a comentat pe 
seama lor, adesea cu critici şi sug-
estii de îmbunătăţire. 

Mai mult a anunţat inspecţii în teri-
toriu pentru a vedea dacă rapoartele 
sunt reale, lucru nu pe placul multor 
directori obişnuiţi să nu fie controlaţi 
de prefectură. 

Primele reacţii şi decizii ale prefec-
tului Minea par de bun augur şi ar 
însemna o revigorare a deconcen-
tratelor cuprinse în ultima perioadă 
de o apatie administrativă. 

Maria Minea a mai adus prin dis-
cursul său ceva nou în prefectură: 
empatia. Dorinţa de a ajuta oamenii, 
motivată de ea prin munca pe care a 
făcut-o ani la rând ca asistentă 
medicală şi apoi în asistenţă socială. 
Dorinţa aceea sinceră, uneori chiar 
ingenuă de a face bine în jur pentru 
cetăţeanul de rând. Cuvântul 
„sensibilă” folosit adesea de ea în 
cele câteva discursuri publice de 
când a fost numită şi reacţiile evi-
dent sincere de bucurie la vederea 
nepoatei sau a familiei şi prietenilor 
la investitură caracterizează un om 
onest. Întrebarea care rămâne: în 
hăţişul luptelor interne şi nu numai 
de partid, va reuşi Minea să dirijeze 
instituţiile în coordonare spre binele 
real al cetăţeanului sau va fi înfrântă 
de maşina anostă a birocraţiei cu 
orice preţ?

Călin BLAGA
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Primarul Sibiului, Astrid Fodor, a câştigat 
astăzi în instanţă procesul prin care a cerut 
anularea Ordinului prefecturii Sibiu din 3 iulie 
2019 prin care era suspendată din funcţie. 
Redăm mai jos comunicatul Tribunalului Sibiu: 

„Azi, 28 august 2019, Tribunalul Sibiu s-a 
pronunțat în dosarul nr. 2075/85/2019, în 
sensul că instanța de judecată : 

Admite excepția lipsei calității procesual 
pasive invocată de Instituția Prefectului Ju -

dețului Sibiu și respinge acțiunea formulată 
de reclamanta Fodor Astrid Cora în contra-
dictoriu cu această pârâtă. 

Admite acțiunea în contencios administra-
tiv formulată de reclamanta Fodor Astrid 
Cora, în contradictoriu cu pârât Prefectul 
Județului Sibiu, și în consecință: 

Anulează Ordinul nr. 262 din 03.07.2019 
emis de Prefectul județului Sibiu, privind con-
statarea încetării de drept, înainte de expi-

rarea duratei normale a mandatatului Pri ma -
rului Municipiului Sibiu, doamna Fodor Astrid 
Cora. 

Repune reclamanta în situația anterioară 
emiterii ordinului cu plata retroactivă a 
indemnizației cuvenite de la emiterea ordinu-
lui până la repunerea efectivă în funcție. 

Hotărârea Tribunalului Sibiu este definitivă. 
PURTĂTOR DE CUVÂNT 

Expert Cornelia Elena Prundaru”

Justiţia sibiană nu a găsit unde să se mute
Tribunalul şi Judecătoria Sibiu au primit 

ordin de la Ministerul Apărării Naţionale să îşi 
caute alt sediu. Clădirea ocupată temporar 
acum pe Calea Dumbrăvii va intra în reabil-
itare pentru noul Comandament NATO de la 
Sibiu. Procedura demarată de Justiţia si -
biană în 14 iulie pentru identificarea unui 
spaţiu astăzi s-a încheiat: nu au găsit niciun 
spaţiu conform dorinţelor. Dacă în prima fază 
au fost mai multe oferte, din acestea au fost 

selectate două să depună şi oferta finan -
ciară. Singurii care au depus această ofertă 
fiind SC Casa Albă Independenţa SA firmă 
creată pentru a gestiona fostele birouri ale In-
dependenta SA din Oraşul de Jos. Repre -
zentanţilor Tribunalului Sibiu nu le-a convenit 
oferta primită şi au refuzat-o. Aşa că întreaga 
procedură se va relua de la zero. “În urma 
verificării propunerii financiare, Comisia de 
evaluare a stabilit că oferta financiară a SC 

Casa Albă Indepen denţa SA este necon -
formă” informează Cornelia Elena Prundaru, 
purtător de cuvânt al Tribunalului Sibiu. Fără 
alte detalii în ce constă neconformitatea. 

Tribunalul se află de peste 10 ani în situaţia 
de a-şi muta permanent sediul în spaţii tem-
porare deoarece lucrările de renovare înce-
pute de Ministerul Justiţiei la clădirea de pe 
Bulevardul Victoriei din Sibiu au fost stopate 
de minister din lipsă de fonduri.
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Maria Minea, noul prefect al Sibiului

La sediul Instituției Prefectului – Județul 
Sibiu la ora 11 erau în sală directori sau re -
prezentanţi ai instituţiilor deconcentrate. Prin -
tre ei un grup mai vesel şi cu haine mai co -
lorate, de vară, cu buchete de flori. Am 
re cunoscut în mijlocul loc pe fostul primar al 
Mediaşului, Teodor Neamţu şi pe primarul 
comunei Loamneş, Maria Greavu. Am rea -
lizat imediat că acesta e grupul de rude şi 
prieteni ai noului prefect Maria Minea. 
Aceasta a fost secretar al Municipiului Mediaş 
sub mandatul primarului Neamţu şi până 
miercuri a fost secretar al comunei Loamneş. 
Printre ei şi viceprimarul de la Ocna Sibiului, 
tot o rudă a doamnei prefect. Dacă directorii 
de instituţii, şi foarte puţinii primari de comună 
care au sosit la eveniment, alături de vice -
pre şedinţii Consiliului Judeţean şi vicepri-
marul Sibiului, Tiberiu Drăgan erau sobri şi 
reţinuţi, discutând pe şoptite despre această 
numire de prefect făcută aproape peste 
noapte şi fără nicio motivare, de cealaltă 

parte grupul prietenilor şi rudelor Mariei 
Minea radiau de veselie. Fiica domniei sale 
a venit şi cu nepoata doamnei prefect, o fetiţă 
de nici 2 ani care de altfel a mai însufleţit at-
mosfera rigidă din sală. 

Solemnităţile depunerii jurământului au fost 
rapide: imnul României, imnul UE, Tatăl nos-
tru rostit de ÎPS Laurenţiu Streza, apoi mi -
nistrul secretar de stat Ciprian Adrian Flo -
rescu, care a dat citire Hotărârilor de Guvern 
prin care Adela Muntean este revocată din 
funcţia de prefect şi cel cu numirea Mariei 
Minea în funcţie. Apoi jurământul cu mâna 
pe Biblie şi Constituţie. Aici destinul a jucat o 
festă noului prefect. La finalul jurământului 
Constituţia a căzut pe jos. După ce a semnat 
actul de numire, Maria Minea a devenit pre-
fect oficial. A urmat un scurt discurs. Deja 
era cald în sală plus emoţiile evidente asoci-
ate momentului s-au remarcat pe faţa trans -
pirată a doamnei prefect. Noroc cu nepoata 
din sală care, pe la mijlocul discursului de 

Noul prefect al județului Sibiu, Maria Minea, a depus, 
astăzi, jurământul. Ceremonia de învestire în funcție a 
fost condusă de ministrul secretar de stat Ciprian Adrian 
Florescu, care a dat citire Hotărârii de Guvern nr. 
604/21.08.2019, privind exercitarea, cu caracter temporar, 
prin detașare în condițiile legii, a funcției publice de pre-
fect al județului Sibiu, de către doamna Minea Maria.

mulţumire şi de asigurare a sprijinului pentru 
toţi primarii şi directorii de instituţii, s-a plictisit 
şi a gângurit mai tare ceva. Motiv pentru 
doamna prefect Maria Minea să scurteze dis-
cursul şi să încheie. Vorba aceea: copiii ştiu 
cel mai bine când devine plictisitor… 

După ceremonial au urmat felicitările din 
partea celor prezenţi. Aici am remarcat că 
unii participanţi au părăsit sala fără să mai 
dea mâna cu noul prefect. Alţii au stat cuminţi 
la rând. Familia, rudele şi prietenii s-au dus 
ultimii. Maria Minea a stat puţin de vorbă cu 
fiecare director şi alte oficialităţi. Pe unii i-a 
îmbrăţişat, dovadă că se cunoşteau de mult 
şi erau în relaţii bune. La vederea prietenilor 

şi familiei însă s-a văzut adevărata fericire pe 
chipul noului prefect. Mai ales când a apărut 
nepoata. Fostul primar al Mediaşului, Teodor 
Neamţu, s-a păstrat pentru la urmă pentru a 
o felicita pe Maria Minea, fosta lui subalternă. 

Dincolo de amabilităţi între oficialii prezenţi 
am remarcat absenţe notabile: niciun lider al 
organizaţiei PSD Sibiu nu a fost în sală. De 
la ALDE a participat preşedintele filialei, 
Ovidiu Gheorghe Tocaciu. Deşi se ştie că nu-
mirile Guvernului pe funcţiile de prefect de 
fac prin propuneri politice ale filialei partidului 
de guvernământ. De asemenea niciun primar 
din mediul urban nu a participat.

EXCLUSIV:  
Pe cine va expropia Primăria Sibiu 
pentru noul drum Turnişor – Ştrand

Primăria Sibiu alocă 16 milioane de 
euro pentru curăţenie şi deszăpezire

Primăria Sibiu a iniţiat o licitaţie online pe 
sistemul SICAP pentru a contracta o firmă 
care să asigure curăţenia drumurilor publice, 
cât şi deszăpezirea pe următorii patru ani. 
Suma alocată de primărie pentru următorii 4 
ani pentru acest contract este de aproape 16 
milioane de euro cu tot cu TVA. 

În specificaţiile licitaţiei se precizează în ce 
constă contractul: “Servicii de salubrizare” – 

activități de măturat, spălat, stropit și în -
treținere a căilor publice și curățarea și trans-
portul zăpezii de pe căile publice și men -
ținerea în funcțiune a acestora pe timp de 
polei sau de îngheț, în municipiul Sibiu și 
stațiunea Păltiniș. În caietul de sarcini sunt 

precizate mai multe detalii privind aceste 
activităţi. 

Firma câştigătoare va fi aleasă nu doar 
după cel mai mic preţ, cum se obişnuieşte la 
insituţiile de stat, acesta contează în pro -
porţie de 60%. Primăria ia în considerare şi 
utilajele folosite şi respectarea normelor de 
poluare a acestora în proporţie de 40%. 

Valoarea estimată totală este de: 
61.851.200 lei fără TVA, din care: valoarea 
estimată pentru salubrizare stradală este de 
47.712.000 lei fără TVA, iar valoarea esti -
mată pentru deszăpezire este de 14.139.200 
lei fără TVA.

Consilierii locali au aprobat azi în unani -
mitate demararea procesului de expropiere 
a celor 35 de proprietari de terenuri din zona 
Câmpşor (Sibiu) pentru a permite construirea 
drumului de legătură între cartierele Turnişor, 
Ştrand 2 şi Tilişca. Ioana Leca, administra-
torul public al municipiului Sibiu a prezentat 
consilierilor o informare cu imagini privind 
traseul drumului de legătură. Acesta va avea 
3,5 m lăţime pe fiecare bandă plus trotuare. 
Pe ambele trotuare vor fi marcate şi piste de 
biciclete. Zona va fi iluminată. 

În urma votului consilierilor se va demara 
procedura de expropiere în interes public 
local. Proprietarii vor fi despăgubiţi după ce 
se va stabili de către un evaluator preţul 
pieţei. “Se vor expropia aproximativ 6.000 

mp în total, dar după ce sunt gata do cu -
mentaţiile cadastrale vom şti exact suprafaţa. 
Nu e o suprafaţă mare” a explicat Leca în 
şedinţa de Consiliu Local Sibiu. Leca a dat 
asigurări că podul de pe strada Rozmarinului 
este deja în faza de proiectare şi va fi finalizat 
în acelaşi timp cu drumul de legătură 
Turnişor – Ştrand 2. 

Pe siteul Primăriei, unde a fost publicat 
proiectul de hotărâre, a fost omisă şi Anexa 
nr 2, parte din hotărâre, care conţine numele 
tuturor proprietarilor ce urmează să fie 
expropiaţi. STAR SIBIAN a intrat în posesia 
acesteia şi vă oferă exclusiv lista celor 
expropiaţi. Se remarcă în listă că proprietari 
sunt mulţi saşi, mulţi dintre ei actuali şi foşti 
Consilieri Judeţeni FDGR.
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Inspectorul şcolar general Novac a 
gafat la Prefectură

Adrian Bibu a început campania 
electorală cu stângul

Petiţia lui Faraon privind terenul 
de la Aeroport are efecte

La finalul şedinţei de Consiliu Local Sibiu, 
proaspătul consilier local PNL, Adrian Bibu, 
a ţinut să prezinte mai multe propuneri cu iz 
electoral. El este conform unor declaraţii pub-
lice unicul candidat al partidului pe lista 
internă, pentru fotoliul de primar al Sibiului. 
Cel puţin deocamdată. 

Cu o foaie în mână, Bibu a citit propunerile 
de interes ecologic. El dorea ca Primăria 
Sibiu să ia o decizie pentru a nu mai folosi 
linguriţe şi alte produse de plastic în instituţie, 
dar şi la evenimentele finanţate de Consiliul 
Local Sibiu, după modelul unei recente de-
cizii a Consiliului Judeţean Sibiu. 

După ce şi-a lecturat discursul pregătit în 
faţa consilierilor, dar nu şi a camerelor care 
transmit şedinţa online, pentru că acestea se 
închid la finalizarea ordinei de zi, Adrian Bibu 
a primit un răspuns scurt şi la obiect de la 
Astrid Fodor, primarul Sibiului: Primăria a dat 
de mult notă internă să nu se mai folosească 

obiecte de plastic de unică folosinţă. Drept 
dovadă chiar pe masa consilierilor erau pa-
hare de hârtie şi apă la butelie de sticlă, nu 
plastic. Tot Fodor i-a spus că toate eveni-
mentele finanţate de Primărie au stipulat prin 
ghid interdicţia de a folosi aceste obiecte de 
plastic. Ca o doamnă, la final, tot Fodor l-a 
scuzat pe Bibu că nu ştia aceste informaţii… 
pentru că e mai nou în Consiliul Local Sibiu. 

Călin Blaga

Petiţia iniţiată în 25 august de omul de 
afaceri Ciprian Faraon pentru a stopa in -
tenţia Consiliului Judeţean Sibiu de a conce-
siona prin licitație publică fosta bază de 
elicopere de lângă Aeroportul Sibiu în su -
prafață de 27.267 mp a reuşit deocam dată. 
Consiliul Judeţean a retras în 29 august de 
pe ordinea de zi proiectul de hotărâre. 
Şedinţa a fost condusă de Marcel Luca, 
vicepreşedinte CJ Sibiu, doamna Cîmpean 
fiind în concediu.  De altfel, Cîmpean a trans-
mis presei cu o zi înainte de şedinţă că va 
cere retragerea proiectului de pe ordinea de 
zi în urma interesului mare arătat de media 
şi cetăţeni pentru o analiză mai profundă. 

STAR SIBIAN a semnalat în premieră 
existenţa petiţiei. “Acest teren și hangarul e -
xis tent au fost date în administrarea Consiliului 
Judetean Sibiu, pentru Regia Autonomă Aero-
portul Internațional Sibiu, prin HG1390/2005. 
Înstrăinarea acestui imobil, dar mai ales 
schimbarea de destinație, activitațile pentru 
care se dorește concesionarea neavând de 
a face cu aviația, amputează sansele reale 

de dezvoltare ale Aeroportului Internațional 
Sibiu” a scris Ciprian Faraon în petiţie. 

La finalul şedinţei de CJ, Adrian Echert, 
preşedintele USR Sibiu, a intervenit pentru 
a puncta că susţine demersul cetăţenesc de 
o evaluare mai atentă a situaţiei acestui 
teren, văzut ca un potenţial spaţiu de dez-
voltare al Aeroportului Sibiu şi a serviciilor 
conexe a cestuia. El se referea la faptul că în 
ultimele zile s-a vehiculat ideea că respectivul 
proiect de hotărâre a fost creat cu dedicaţie 
pentru Eugen Iordănescu, care l-ar fi solicitat 
concesiune în numele Camerei de Comerț 
Industrie și Agricultură Sibiu, în vederea dez -
voltării unui centru expozițional și a unui in-
cubator de afaceri. 

Marcel Luca, vicepreşedintele CJ Sibiu, a 
ţinut să comenteze şi el subiectul după in -
tervenţia lui Echert. Remarca lui mai acidă a 
fost clar direcţionată către Ciprian Faraon, 
iniţiatorul petiţiei online, spunând că nu se va 
face extindere de Aeroport pe acel teren 
pentru servicii cargo, ci în cu totul altă parte.

Prima şedinţă de Colegiu Prefectural Sibiu 
la care a participat noul prefect Maria Minea 
a fost de pomină. Pe ordinea de zi stabilită 
de două săptămâni erau câteva informări de 
la directori de instituţii deconcentrate din 
judeţ. Printre acestea cea privind situaţia sis-
temului educaţional la nivelul judeţului Sibiu 
la început de an şcolar. Prezentată de in-
spectorul şcolar general Emilian Marius No -
vac, înşiruirea de date toate laudative părea 
că trece ca mai toate prezentările de la a -
ceste şedinţe. 

Supriză! Prefectul Minea a început cu 
întrebări punctuale privind situaţia unităţilor 
de învăţământ cu WC în curte şi fără apă 
curentă. Apoi a cerut explicaţii privind cele 5 
microbuze şcolare din cele 56 din judeţ care 
nu funcţionează. Reprezentanţii AJOFM au 
cerut lămuriri de ce nu se extinde programul 
A doua şansă, pentru că la ei ajung mulţi 
şomeri fără şcoală. La toate întrebările No -
vac a dat răspunsuri ambigue, uneori chiar 
contradictorii. Când a mai fost contrazis pe 
faţă şi de directorul Autorităţii Rutiere Ro -
mâne Sibiu situaţia a devenit clară: Novac 
habar nu avea despre ce vorbea. A citit un 
raport pregătit în instituţie. 

Mai sunt 8 şcoli cu toaleta în curte 
Mai grav, la conferinţa de presă de după 

şedinţă la care a fost şi el prezent nu a fost 
în stare să lămurească nici jurnaliştii, nici pe 
doamna prefect care sunt şcolile cu WC în 
curte şi care este stadiul lucrărilor la acestea. 

Toate şcolile din judeţ au autorizaţie sani -
tară, reiese din raportul lui Novac. Directorul 
DSP Sibiu, Budescu, a nuanţat problema: 

toate au pentru că legea din 2013 a permis 
tuturor directorilor de şcoli să facă o de -
claraţie pe proprie răspundere privind nor -
mele sanitare şi un plan de conformare de 
implementat pâmă în 2020. Astfel au toate 
unităţile autorizaţie sanitară de funcţionare. 

Situţia din judeţ conform spuselor lui Novac 
în privinţa şcolilor cu WC în curte este urmă -
toarea: unităţile din Boiţa, Netuş, Noiştat, Ia-
cobeni au lucrări în derulare pentru ame -
najarea toaletelor în interior. Cei de la Boiţa 
sunt aproape gata, ceilalţi au avut probleme 
la contractarea lucrărilor şi le vor finaliza la 
începutul lunii octombrie 2019. În schimb 
unităţile din Jina (Băieşi), Tălmaciu (o şcoală 
generală), Cisnădie (grădiniţa nr 2) şi Mi -
hăileni vor rămâne cu toaletele în curte. Asta 
deşi în raportul prezentat iniţial Prefecturii, 
Novac a spus că la începutul anului școlar 
nu vor mai fi toalete în curte. 

Microbuze şcolare fantomă 
Novac a precizat în raport că 5 microbuze 

din cele 56 şcolare nu pot transporta copii. 
Întrebat de prefect de ce a spus că nu au 
bani directorii de la şcoli de la primării să le 
autorizeze pentru transport persoane. Direc-
torul ARR Sibiu a intervenit prompt şi a pre-
cizat că la ARR nu există niciun cost de 
autorizare. Doar că maşina trebuie să în -
deplineasă ITP-ul şi actele legale. La con -
ferinţa de presă de după Colegiul Prefectural 
atât presa, cât mai ales prefectul Maria 
Minea s-au chinuit minute bune să obţină de 
la inspectorul Novac informaţii privind aceste 
microbuze. Spre exemplu el a declarat că mi-
crobuzele sunt stricate sau nu au actele 

corespunzătoare, dând exemplu microbuzul 
de la Axente Sever care e stricat. Când un 
jurnalist i-a spus că primarul din Axente 
Sever a declarat de curând că microbuzul 
şcolar e funcţional şi că cel stricat era vorba 
anul trecut… Novac a dat din colţ în colţ. 
După o agonie de întrebări rămase fără răs -
puns prefectul Maria Minea a decretat că va 
merge în control în teritoriu la toate şcolile cu 
toalete în curte şi la cele cu microbuze neau-
torizate pentru a vedea situaţia reală. 

Concluzia prefectului Minea a fost clară în 
privinţa situaţiei din învăţământul sibian: “M-
au surpins neplăcut unele aspecte. Faptul că 
la această dată sunt unităţi de învăţământ 
care nu beneficiază de apă curentă şi au 
toalete în curte”. 

Prefectul Minea a început  
inspecţiile şcolilor 

A doua zi după Colegiul Prefectural prefec-
tul Maria Minea a început controalele în teren 
cum a promis. “Prefectul Maria Minea a în-
ceput seria controalelor în unitățile de în -

vățământ din județ, pentru a se asigura per-
sonal că elevii vor beneficia de condiții op-
time în anul școlar 2019-2020. 

După o discuție aplicată, cu inspectorul 
școlar general Emilian Novac, despre mi-
crobuzele școlare și lucrările de reparații 
efectuate în școli, prefectul județului l-a invitat 
pe șeful Inspectoratului Școlar Județean să 
viziteze, împreună, școala gimnazială Boița. 
La această unitate de învățământ, se află în 
execuție lucrările de amenajare a grupurilor 
sanitare în clădirea școlii. Fondurile necesare 
au fost alocate de Ministerul Educației Na -
ționale. Primarul comunei Boița, Nicolae 
Mohor, cel care supraveghează atent lu -
crările, este convins că termenul de execuție 
va fi respectat, astfel încât recepția se va 
face săptămâna viitoare.” se arată pe pagina 
de Facebook a Prefecturii Sibiu. 

Prefectul Maria Minea și inspectorul școlar 
general Emilian Novac au verificat depozitul 
de manuale școlare al ISJ Sibiu. Prefectul va 
verifica și alte școli din județ, înaintea în-
ceperii anului școlar.

Jocuri Playform – primul proiect  
realizat prin bugetare participativă

Primul proiect din prima ediție a programu-
lui de bugetare participativă Sibiu a fost im-
plementat. Un număr de 12 unități de 
învățământ au fost dotate cu jocuri Playform, 
un tip de joc pentru exterior educativ și dis-
tractiv, conceput pentru a stimula imaginația 
și creativitatea copiilor. 

„Sper ca astfel curtea școlii și joaca alături 
de colegi să devină puțin mai atractivă decât 
telefonul mobil. Cred că dacă le dăm pretex-
tul, copiii noștri vor redescoperi cu bucurie 
jocurile mai clasice, dar atât de distractive. 
Este un proiect foarte inspirat și binevenit și 
îi felicit pe sibianul care l-a propus”, a spus 
Astrid Fodor, primarul municipiului Sibiu. 

Aceste jocuri au teme lingvistice, matem-
atice, geografice, logice, etc. Valoarea con-
tractului încheiat de Serviciul de Administrare 
a Unităților de Învățământ pentru amenajarea 
acestora a fost de 158.574,41 lei.
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SONDAJ:  

La Mediaş, Roman are şanse la un nou 
mandat de primar. Depinde de USR

Sondajul realizat online de STAR SIBIAN 
pentru a vedea opţiunea medieşenilor cu 
privire la alegerea primarului municipiului de 
pe Târnava au stârnit interestul a peste 2.800 
de oameni din localitate. Gheorghe Roman 
(PNL) a ieşit câştigător cu 29% din voturi, 
urmat de Christine Thelmann (PNL) cu 19%. 
Creşterea lui Thelmann, actual viceprimar, a 
fost în ultimele două zile din cele 7 de votare 
online. Cumulat voturile PNL ajung la 48% 
ceea ce oferă şanse mari oricărui candidat 
PNL din cei doi la un mandat de primar la 
Mediaş. 

Dar liberalii nu pot răsufla uşuraţi. Alianţa 
USR-Plus creşte foarte repede la Mediaş. 
Candidaţii săi potenţiali, Doru Oprişcan şi 
Claudiu Mureşan, au strâns împreună 29% 
din voturi. Spre deosebire de voturile PNL şi 
PSD care au înregistrat creşteri bruşte, peste 
noapte în ultimele zile, voturile USR au cres-
cut gradual din prima până în ultima zi de 

Romgaz câștigă în final procesul 
cu Fiscul care socotise obligații 
de plată suplimentare pentru 
livrările de gaze de acum 8 ani

Romgaz a anunţat că a câştigat procesul 
cu ANAF, pe tema obligaţiilor suplimentare 
de plată stabilite de Fisc pentru livrări de 
gaze de acum opt ani, în valoare de 18 mili -
oane de lei.”Diminuarea pierderii nete se da -
torează câștigării de către Societate a unui 
litigiu împotriva ANAF. În perioada decembrie 
2016 – aprilie 2017 a avut loc inspecția 
fiscală parțială de reverificare a perioadei de-
cembrie 2010 – iunie 2011 având ca obiect 
TVA și ianuarie 2010 – decembrie 2011 
având ca obiect impozitul pe profit, inspecție 
care a avut ca subiect reducerile comerciale 
acordate de Romgaz consumatorilor cu 
statut de intreruptibili pentru livrarea de gaze 
obținute din producția internă în perioada 
2010 – 2011. Acest statut a fost atribuit de 
către operatorul sistemului de transport gaze 
naturale, Transgaz. Prin Decizia de impunere 

au fost stabilite obligații suplimentare de 
plată, în suma de 15.284 mii RON, precum 
și penalități și majorări de întârziere în sumă 
de 3.129 mii RON. În semestrul I 2019, So-
cietatea a câștigat în instanță litigiul intentat 
față de ANAF, astfel încât ajustarea aferentă 
de 18,4 milioane lei a fost diminuată prin re-
luarea la venituri” La 30 iunie 2019, Romgaz 
avea pe rol 416 litigii (exclusiv litigiile de 
muncă fără pretenţii financiare, obligaţia de 
a face, situaţiile în care societatea este terţ 
poprit etc), dintre care 356 de cauze în care 
este reclamantă şi 53 de cauze în care este 
pârâtă. Valoarea totală a dosarelor în care 
societatea are calitatea de reclamantă este 
de 2.1 miliarde de lei iar cea a dosarelor în 
care este pârâtă este de 406 milioane de lei 
şi 73.000 euro.

Mediaş:  
Primăria a comandat un 
monument de peste 
10.000 de euro

Primăria Mediaş a anunţat prin sistemul de 
achiziţii online SEAP că a bătut palma cu 
artistul plastic Ion Constantinescu pentru re-
alizarea unui ”Monument comemorativ” al 
Asociaţiei Foştilor Deţinuţi Politici Mediaş. 
Durata contractului va fi de maxim 180 zile 

de la semnare pentru realizarea acestuia, 
adică, numai bine, înainte de alegerile locale. 
Suma oferită artistului oltean mutat de mulţi 
ani la Biertan şi abonat la mai multe con-
tracte publice este de 50.000 de lei fără TVA, 
adică peste 10.500 de euro.

Mediaş:  
PNL îl pune pe Tănase în locul 
lui Briciu în Consiliul Local

Consilierul local liberal Ionuţ Lucian Briciu 
şi-a dat demisia din motive personale din 
Consiliul Local Mediaş în 9 august. În şedinţa 
de ieri acesta a fost înlocuit cu numărul 24 
de pe lista propusă de PNL la alegerile locale 
din 2016, Tănase Vasile (foto). În faţa con-

silierilor Tănase a depus jurământul. În 

vârstă de 47 ani, acesta este angajat la 

socie tatea Emailul. 

10 din cele 21 de locuri ale Consiliului 

Local Mediaş sunt ocupate de liberali.

Monument din lemn realizat 
de sculptor anul trecut pentru 
Primăria Biertan.

votare. Tendinţa este clară: singurul adversar 
de temut pentru PNL şi care va lua multe 
locuri în Consiliul Local la Mediaş este USR. 

Ajungem la candidaţii PSD. Mihai Maca -
veiu, preşedintele oragnizaţiei PSD Mediaş 
a reuşit la final să ia 11% din voturi. Asta pe 
ultima sută datorită unei creşteri masive. 
Celălalt potenţial candidat PSD, senatorul 
Viorel Arcaş a strâns doar 13 voturi clasân -
du-se pe ultimul loc. 

PMP-iştii Alex Oltean şi Aldea Ioan au 
strâns împreună 8% din voturi ceea ce dă 
şanse partidului lor la un loc măcar în noul 
Consiliu Local Mediaş. 

ALDE Mediaş trebuie să caute alt candidat. 
George Petrescu abia a adunat 25 de voturi. 
Cristian Marian, independent, a strâns şi el 
20 de voturi. Alţi 49 de medieşeni ar vota cu 
alţi candidaţi.
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Tomografii gratuite la  
Spitalul de Pediatrie Sibiu

PROCTOVEN:  

Diagnosticul ecografic  
al sarcinii

Ecografia a revoluționat practica obs te -
tricală în anii ’60, devenind treptat un ins -
trument la fel de indispensabil și „banal” în 
consultația prenatală, ca și stetoscopul obs -
tetrical. 

Măsurarea fătului, examinarea anatomiei 
lui și stabilirea viabilității fetale reprezintă cele 
trei aplicații fundamentale ale ecografiei în 
obstetrică. În plus, se adaugă stabilirea po -
ziției fătului, localizarea și starea placentei 
(maturitatea), precum și aprecierea cantității 
de lichid amniotic. 

La debutul sarcinii, examenul ecografic se 
bazează în mod tradițional pe trei determinări 
majore: localizarea sarcinii; vârstă fetală 
estimată pe baza lungimii craniu-pelvis; ac-
tivitatea cardiacă fetală documentată sta -
bilește viabilitatea sarcinii, fapt realizabil la 5 
săptămâni, cu un transductor de înalta re -
zoluție. 

Cu ajutorul aparaturii de înalta rezoluție și 
a ecografiei transvaginale, aflate în cadrul 
Clinicii PROCTOVEN, anomaliile anatomice 
fetale pot fi detectate în trimestrul I al sarcinii. 

În trimestrele ÎI și III de sarcina, examenul 
ecografic urmărește în mod obișnuit anato-
mia fetală și mărimea fătului (aprecierea 
dezvoltării și greutății fetale). 

Cu ocazia fiecărei examinări ecografice tre-
buie căutate anumite caracteristici: numărul 
feților, poziția fătului, localizarea placentei, 
cantitatea de lichid amniotic, prezența de 
mase tumorale pelvine, la care se adaugă 
măsurătorile fetale și studiul anatomiei fetale. 

De aceea am achiziționat cel mai perfor-
mant ecograf – VOLUSON 730 EXPERT – 
care realizează ecografii 3D și 4D la stan-
darde europene, putând face orice tip de 
măsurătoare la nivelul fătului. 

 
Dr. TUDOR BĂDESCU 

MEDIC PRIMAR GINECOLOG 
DOCTOR ÎN ŞTIINŢE MEDICALE 

CLINICA PROCTOVEN 
Calea Dumbrăvii 76, Sibiu 

Tel. 0735545530 
0369410858 

www.proctoven.ro

Sibienii care au nevoie de tomografii com-
puterizate au posibilitatea să le efectueze gra-
tuit la Spitalul Clinic de Pediatrie Sibiu. Uni -
tatea medicală este dotată cu un aparat de 
diagnostic imagistic computer tomograf, iar 
din luna august a fost încheiat contract cu Ca -
sa Județeană de Asigurări de Sănătate pentru 
ca investigațiile realizate să fie decontate. 

Examinarea computer tomografică este o 
examinare rapidă, de ordinul minutelor, per-
mite investigarea cu o rezoluție spațială mare 
a tuturor organelor corpului, iar leziunile sunt 

vizibile începând cu dimensiunea de 1-2 mm. 
Pentru a beneficia de acest tip de investi -

gații, persoanele interesate trebuie să se 
prezinte în ambulatoriu cu bilet de trimitere 
decontabil CJAS, pentru copii și pentru adulți, 
eliberat de medicul de familie sau de medicul 
specialist. Programările se pot face la nu -
mărul de telefon 0269/217810/ Laborator Ra-
diologie, investigațiile gratuite realizându-se 
în limita fondurilor disponibile. Mai multe 
informații găsiți pe site-ul Spitalului.

Teatrul Gong își redeschide porțile 
odată cu începerea școlii
Teatrul pentru Copii și Tineret „Gong” Sibiu își re-

deschide porțile odată cu noul an școlar. Agenda 
acestui început de sezon teatral îi aduce pe scenă 
pe cei mai îndrăgiți eroi de poveste, într-o serie 
exaltantă de evenimente dedicate bebelușilor,  
copiilor și adolescenților.

„Stagiunea 2019 – 2020 va debuta cu două 
premiere, la care lucrăm în paralel. E un efort 
important, având în vedere că avem una din-
tre cele mai mici echipe din țară, de care sunt 
mândru atât pentru numărul considerabil de 
reprezentații în oraș, cât și pentru proiectele 
internaționale. Primul spectacol în premieră 
din acest sezon este o adaptare liberă după 
Cenușăreasa, în limba germană, în regia 
Evei Labadi și este programat pe 11 septem-
brie. Cel de-al doilea spectacol în premieră 
va fi prezentat în limba română, pe 14 sep-
tembrie, și vine să celebreze titulatura de 
Regiune Gastronomică Europeană a orașului 
nostru, printr-o montare spumoasă, în regia 
lui Robert Bălan, ce prezintă o istorie a mân -
cării din cele mai vechi timpuri. Mai multe de-
talii vor fi anunțate în curând.”, a declarat 
Adrian Tibu, managerul Teatrului pentru Copii 
și Tineret din Sibiu. 

Pe lângă spectacolele în premieră, noul 
sezon teatral continuă seria reprezentațiilor 
din repertoriu, precum și atelierele de creație, 
pentru care au fost puse toate biletele în vân-
zare. Pe lângă spectacolele din weekend, 
care sunt afișate publicului larg, actorii de la 
Gong prezintă spectacole în matineu, în tim-

pul săptămânii, în circuit închis pentru școli 
și grădinițe. 

Copiii între 1 și 4 ani sunt invitați să exper-
imenteze prima vizită la teatru, într-un spec-
tacol senzorial, cu imagini multiple și 
personaje cu care se poate interacționa fără 
frică, pe un text dedicat părinților, dar pe 
limba copiilor, și un joc de imagini dedicat 
copiilor, dar magic și pentru părinți. „Der 
Fleck/ Pata” în regia Letei Popescu va fi 
prezentat sâm bătă, 21 septembrie, de la 
orele 11:00 și 18:00, dar și duminică, 22 sep-
tembrie, de la ora 11:00. 

Seria spectacolelor în limba germană con -
tinuă cu aventura extraordinară a animă -
luțelor din vârf de munte. Construit cu mult 
umor, accesibil și ușor de îndrăgit, în regia lui 
Eszter Tompa, spectacolul „Schusch” va fi 
prezentat joi, 26 septemmbrie, de la ora 
18:30. 

Adolescenții au propriul lor spectacol la 
Gong, ce tratează tema bullyng-ului la 
școală. Pornind de la romanul „O sută de 
rochii” de Eleanor Estes, Mihaela Michailov 
și Radu Apostol au creat un scenariu capti-
vant, ce surprinde o poveste impresionantă 
despre sărăcie, xenofobie și marginalizare 

din perspectiva unor copii, pornind de la un 
caz real. Spectacolul „Wanda” va fi prezentat 
vineri, 27 septembrie și sâmbătă, 28 septem-
brie, de la orele 18:00. 

Finalul lunii aduce un spectacol pentru ac-
tivarea conștiinței civice a copiilor în dome-
niul ecologic. „Prințesele Spion” în regia lui 
Robert Bălan va fi prezentat sâmbătă, 28 
septembrie, de la orele 11:00 și 18:00, dar și 
duminică de la ora 11:00. Cu o folosire 
neașteptată a spațiului de joc, cu muzică 
ritmată și personaje fantastice, spectacolul îi 
va ajuta pe cei mici să înțeleagă cât de im-
portant este un copac și, totodată, să creadă 
în puterea lor de a schimba lucrurile. 

Seria atelierelor de creație debutează cu 
întâlnirile din atelierul de croitorie, alături de 
Claudia Benchea, pe 18 și 25 septembrie, de 

la orele 18:00. Atelierul devenit deja tradiție 
pentru zilele de miercuri îi va ajuta pe cei mici 
să se pregătească pentru școală prin con fec -
ționarea unui suport distractiv pentru cre -
ioane, cu super eroi. Sandi Rusu Costea reia 
atelierele în limba germană și aduce talis-
manele norocoase pentru noul an școlar, în 
două sesiuni, programate joi pe 19 și 26 sep-
tembrie, de la orele 17:00. Atelierele de creat 
povești ale Dianei Ribana vor debuta 
sâmbătă, 21 septembrie, de la orele 10:00 și 
12:00, cu un modul special de confecționat 
măști și accesorii pentru super eroi. Aurilă si 
Rilă se întorc și ei din vacanță, cu seria Ate-
lierelor de Meșterilit, ce vor debuta sâmbătă, 
pe 28 septembrie, de la orele 10:00 și 12:00, 
printr-un modul dedicat păpușii pe tijă. 

Andreea Cojocaru 
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Campanie Clinica iMed:  
În septembrie, toţi copiii consultaţi vor avea o reducere de 20% la ramele de ochelari 
Copilul tău vede bine? Începe şcoala cu ochi buni!

Şcolarii şi preşcolarii încep cursurile în curând! Este obligatoriu să  treceţi mai întâi cu ei pe la Clinica iMed  
Oftalmologie din Sibiu (în spatele Dispensarului Cedonia). De ce este necesar acest lucru, ne vor spune medicii of-
talmologi din cadrul Clinicii iMed Oftalmologie, în interviul de mai jos. Aceştia trag un semnal de alarmă şi spun că 
descoperă tot mai des copii de vârstă şcolară care au probleme grave de vedere. Vestea bună este că, dacă sunt 
descoperite la timp, acestea pot fi tratate cu succes la Clinica iMed, care este dotată cu aparatură specială pentru 
copii, iar speciliştii de aici au o vastă experienţă în oftalmologia pediatrică.
Reporter: Care este vârsta 
potrivită să ducem copilul la un 
prim control oftalmologic?  

Dr. Bianca Laslău: Vederea 
bună contribuie la dezvoltarea 
normală a copilului, din punct de 
vedere fizic și neuropsihic. Astfel, 
recomandăm ca prima consultație 
oftalmologică să se realizeze la 
vârsta de un an, apoi dacă nu sunt 
probleme, la 3 ani şi mai apoi la 6 
ani. Evaluarea sistemului vizual 
trebuie continuată, la intervale reg-
ulate, de-a lungul copi lăriei şi 
adolescenței. Rezulatele școlare 
pot fi, într-o mare masură, 
influențate și de felul în care copilul 
vede. 

Există însă anumite situații în 
care părintele trebuie să se prez-
inte cu copilul la oftalmolog, cât 
mai repede: existența unei pupile 
albe, lăcrimarea excesivă, strabis-
mul, pleoapa căzută, roșeața 
oculară cu secreție gălbuie. 

În cadrul unei consultații oftalmo-
logice la copil, e important să 
depistăm dioptriile mari, diferențele 
de dioptrii între ochi și existența 
unui strabism, pentru a putea pre-
veni instalarea ambliopiei (“ochiul 
leneș”). Din păcate, acestă 
afecțiune e depistată, de multe ori, 
la vârsta școlară sau adultă, atunci 
cand tratamentul este ineficient. 

Reporter: În era tehnologiei, tot 
mai mulţi copii petrec timp în faţa 
calculatorului şi a telefonului. Cât 
de mult le afectează vederea? 

Dr. Mihai Petcu: Utilizarea  
înde lungată a calculatorului, 
tabletei sau a telefonului pre-
supune un efort vizual intens din 
partea ochilor, su prasolicitând 
acomodaţia cristalinului care, prin 
bombarea sa, împinge imaginea în 
fața retinei, inducând o falsă 
miopie (spasm acomodativ). Acest 
lucru se traduce prin apariţia unor 
dioptrii cu minus ce dau vedere 
înceţoşată sau neclară, uşoare 
dureri de cap sau disconfort ocular 
etc. Toate aceste modificări vin pe 
un ochi deja aflat în creștere și 
care suferă modificări ale axului 
vizual, volumului etc. 

Cheia o reprezintă limitarea efor-
tului în fața calculatorului 
combinată cu pauze vizuale alter-
native și, la nevoie, corecție optică 
recoman dată de oftalmolog în 
urma unui consult complet ce in-
clude ciclople gie, adică folosirea 
unor picături. Scopul utilizării 
picăturilor este acela de a deter-
mina adevăratele dioptrii, 
înlăturându-se, pentru o scurtă 
perioadă de timp, reglajele efectu-
ate de musculatura ochiului. 

 
 

Reporter: Părinţii copiilor care 
poartă ochelari ştiu cel mai bine 
că odată ce copiii cresc, trebuie 
schimbaţi şi ochelarii. Se 
schimbă fizionomia, dar cele mai 
multe rame sunt deteriorate în 
timpul activităţilor fizice. A 
evoluat tehnologia în acest sens? 

Dr. Malvina Grigorie: Da, a fost 
acordată o atenţie deosebită în 
acest sens, deoarece ochelarii nu 
trebuie să limiteze stilul de viaţă al 
copilului, trebuie să îi permită 
desfăşurarea tuturor activităţilor 
specifice vârstei, copiii fiind plini de 
energie şi într-o permanentă 
mişcare şi explorare a tot ceea ce 
îi înconjoară. 

Siguranţa copiilor este un criteriu 
extrem de important atunci când 
alegem ramele. Acestea trebuie să 
fie confecţionate din materiale bio-
compatibile, cât şi în ceea ce 
priveşte stabilitatea chimică şi de-
teriorarea materialelor. Lentilele 
cele mai recomandate sunt celedin 
material organic şi policarbonat 
deoarece au rezistenţă la impact, 
confort şi întreţinere uşoară. 
Ramele se aleg fără componente 
metalice, tocmai pentru confortul şi 
protecţia suplimentară a copiilor în 
timpul activităţilor sportive. Dimen-
siunea acestora trebuie să fie 
potrivită încât să nu limiteze  

li be rtatea de mişcare a copilului, în 
funcţie de dimensiunea orbitei 
ochiului şi de distanţa dintre ochi. 

O ramă bine aleasă împreună cu 
un purtător fericit reprezintă 
combinaţia ideală pentru ca micul 
pacient să poarte permanent şi 
corect ochelarii.  

Reporter: Cât de des întâlniți 
copii cu “ochi leneș” și ce se 
poate face pentru ei? 

Dr. Rodica Ghe. Lascu: Am-
bliopia, cunoscută popular drept 
„ochi leneş”, este o problemă 
foarte frecventă cu care ne 
confruntăm. Nu este o afecţiune 
congenitală, ci una dobândită, care 
se instalează în primele luni de 
viaţă dacă există condiţiile care o 
favorizează şi anume:diferenţa de 
dioptrie între cei doi ochi, lipsa de 
paralelism a ochilor şi fixaţia 
anormală a unuia dintre ei şi depri-
varea, adică un obstacol în calea 
vederii cum ar fi cataracta 
congenitală, leucomul cornean sau 
altă cauză care compromite 
transparenţa mediilor oculare. 
Tratamentul de bază constă în 
purtarea ochelarilor  şi acoperirea 
ochiului „bun” şi stimularea ochiului 
„slab” prin exerciţiu. Din fericire, la 
Clinia iMed avem aparatul sinopto-
for care face minuni. Foarte multe 
întrebări vin din partea părinţilor 
referitor la vârsta până la care 
poate fi tratată ambliopia. Cea 
generată de diferenţă de dioptrie 
până la 6-7 ani, în cazuri 
excepţionale până la 9-10 ani, dar 
cu rezultate parţiale. Cea generată 
de deviaţii strabice până la 4-5 ani. 
În caz de deprivare, de exemplu o 
cataractă congenitală, care trebuie 
operată foarte rapid, începând cu 
primele săptămâni de viaţă, trebuie 
tratată începând cu primele zile 
după înlăturarea cataractei. 

Reporter: Ce putem face când 
observăm că îi „fuge” unul sau 
ambii ochi copilului? Este nevoie 
de intervenţie chirugicală? 

Dr Dorina Popa: Mă întâlnesc 
frecvent cu situaţia în care copilul 
este adus de părinţi la consult pen-
tru că “îi fuge “ un ochi sau ambii 
ochi. În acest caz trebuie o deter-
minare atentă a vederii -dacă micul 
pacient colaborează, a motilităţii 
oculare şi a vederii binoculare – o 
completare cu examen ortoptic la 
sinoptofor care ne furnizează 
informaţii importante despre 
această deviere a ochilor. Apoi, 
părintii trebuie să înteleagă că în 
această situaţie este obligatorie ci-
cloplegia adică punerea de picaturi 
care dilată pupilele şi care 
relaxează acomodaţia astfel încât 
să obţinem o refracţie totală a 
ochiului. În funcţie de toţi aceşti 
factori medicul ia decizia dacă 
strabismul se corectează doar cu 
ochelari sau dacă este nevoie de 
intrevenţie chirurgicală. Nu toate 
strabismele se operează. Sunt 
aceste strabisme acomodative 
care se corectează doar cu 
ochelari, dacă sunt prescrişi corect 
cu dioptria corectă şi dacă sunt 
purtaţi de copil permanent. 

În cazul în care strabismul nu se 
corectează cu ochelari, după o 
perioadă de purtare de 6 luni -1an 
este indicată operaţia. Efectuarea 
operaţiei nu va rezolva şi dioptriile 
deci trebuie să fie foarte clar ca şi 
după operaţie copilul trebuie să 
mai poarte ochelari şi, uneori, să 
facă exerciţii la sinoptofor pentru 
reeducarea vederii binoculare sau 
pentru stimularea ochiului leneş.

Clinica iMed Oftalmologie, Sibiu,  
strada Nicolae Iorga nr.50 A  
(în spatele Dispensarului Cedonia).  
Programări la telefon  
0369.435.804 sau 0770.801.854
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Bază de salvare Salvamont  
în stațiunea Păltiniș

Investiția este realizată prin cofinanțarea 
Ministerului Turismului și a Consiliului Jude -
țean Sibiu, valoarea totală a investiției fiind 
de 3,53 milioane lei din care 2,5 milioane de 
la Ministerul Tursmului și 1,3 milioane de la 
Consiliul Județean Sibiu. Demersurile pentru 
realizarea investiției au fost începute încă din 
2004, aceasta fiind ceea de-a doua bază de 
salvare Salvamont din județul Sibiu.  

Consiliul Județean Sibiu a deschis în 26 
august 2019, ofertele depuse în cadrul pro-
cedurii de achiziție pentru ”Construire bază 
de salvare Salvamont în stațiunea Păltiniș, 
municipiul Sibiu”. Doi operatori economici, 
ambii din județul Sibiu, își dispută contractul 
estimat la 2,5 milioane lei fără TVA. Este 
vorba despre NV CONST și Asocierea Total 
Nsa Ag Construct S.R.L. – Pro Hart Group 
S.R.L. Se estimează că evaluarea ofertelor 
se va finaliza până la sfârșitul lunii septem-
brie. În cazul în care în termen de 5 zile nu 
vor fi depuse contestații, contractul pentru 
construirea bazei Salvamont din Păltiniș va 
putea fi semnat la începutul lunii octombrie 
cel târziu, urmând ca lucrările să înceapă în 
această toamnă. Termenul de execuție este 
de 24 de luni.  

Subsolul cuprinde o mică sală de pregătire 

fizică a membrilor echipajelor de intervenție, 
un spațiu de depozitare pentru echipament, 
un garaj pentru autovehicule de intervenție și 
snowmobil, și o centrală termică. Parterul 
cuprinde un hol de acces pentru turiști dotat 
cu locuri pentru așteptare, rastel pentru schi-
uri și grup sanitar,un spațiu de prim ajutor 
unde se va află în permanență un dispecer, 
iar la jumătate de nivel se vor afla 4 camere 
de cazare pentru echipele de intervenție 
dotate cu camere de baie cu dușuri. La etaj 
va fi sala de mese, care va putea fi folosită 
și ca spațiu pentru instructaj și alte activități, 
dotată cu oficiu pentru prepararea hranei, 
cămară pentru alimente și o mică magazie 
pentru materiale necesare instructajelor. La 
jumătate de nivel vor fi două spații de cazare, 
o cameră cu două paturi și o cameră cu 12 
locuri (priciuri) dotate cu grup sanitar, wc, 
lavoar și dușuri. La sediul bazei se inten țio -
nează să se realizeze 4 sesiuni anuale de 
pregătire a salvatorilor montani, de aproxi-
mativ o săptămână fiecare, la care vor parti -
cipa un număr de circa 20 de salvatori. 

Baza de salvare va fi dotată cu paturi de 
consultație, paturi simple, saltele, dulap e chi -
pamente medicale, dulapuri haine, bi rouri, 
scaune, defibrilator, lampă de exami nare, 

REZULTATE SONDAJ:  
Pe cine ai alege primar al oraşului Cisnădie?

Cel mai NECUNOSCUT eveniment cultural 
din județul Sibiu are loc la Ațel

STAR SIBIAN a continuat seria sondajelor 
de opinie privind viitoarele alegeri locale din 
judeţ cu oraşul Cisnădie. Aceste sondaje nu 
au valoare sociologică, dar reprezintă un 
barometru pentru politicieni şi gradul de impli-
care online pe care îl pot atrage. 

În perioada 23-30 august s-a votat pentru 
funcţia de primar al oraşului Cisnădie. Au fost 
exprimate 3.433 de voturi, interesul manifestat 
de politicieni şi cetăţeni fiind foarte mare. Ac-

tualul primar Gheorghe Huja (PNL) a obţinut 
56% din voturi. El este urmat de candidaţii 
USR-Plus Liviu Coman şi Rodica Velţan cu 
35% în total. În cazul USR-Plus am cumulat 
voturile celor doi pentru că vor avea un singur 
candidat. În top 3, la mare distanţă intră 
Gabriel Florea de la ALDE cu 4% din voturi. 
Vasile Lepşa (PMP) şi Cornel Vintilă (PSD) au 
strâns doar 1% din voturi fiecare. 3% au votat 
un alt candidat, neaflat în lista noastră.

Comuna Ațel a îmbrăcat straie de săr bă -
toare în weekend în cadrul evenimentului 
„VEȘNICIA S-A NĂSCUT LA SAT” straie ce 
probabil nu vor fi curând date jos, mai ales 
datorită încărcăturii emoționale a evenimen-
tului. Marele eveniment aflat la cea de-a treia 
ediție și de care se spune că s-a auzit a -
proape până în satul aparținător Dupuș, a 
fost un real succes. 

Primarul comunei Ațel, deja celebrul ALDE(A) 
Ioan-Ovidiu, despre care s-a auzit puține, dar 

care sigur a făcut multe,se pare că a organi-
zat acest eveniment în mare tăcere (Tăcerea 
– Nicolae Nucă și Vescan) și a invitat artiști 
de seamă și oameni politici din toate par-
tidele, omițând doar propriul partid. Petre-
cerea a fost una extrem de reușită, aproape 
toți locuitorii comunei participând la eveni-
ment, numărul acestora fiind depășit doar de 
cel al politicienilor urcați pe scenă. Primari, 
viceprimari, consilieri, simpatizanți, cetățeni 
și artiști s-au întâlnit în cadrul acestui eveni-

ment și s-au felicitat reciproc pentru că mare 
parte dintre ei s-au născut la sat și au plecat 
după o perioadă la oraș. (Am plecat cândva 
pe jos – Mirela Petrean și Florin Ionaș). 

Până aici nimic nou, doar că primarul 
ALDE, a omis să trimită invitația și către 
membrii propriului partid, membrii care au în-
trebat pe rețelele de socializare dacă chiar a 
avut loc acest eveniment, mirați de răsunetul 
lui. Pentru noi a fost de-a dreptul amuzant, 
însă se pare că nu și pentru ei. Văzând 
situația creată am întrebat reprezentanții par-
tidului dacă au fost invitați și au râs înfundat, 
întrebându-ne dacă noi am știut de eveni-
ment și am participat. Răspunsul nostru a 
fost similar cu al lor. (Claro que si – Juan 
Magan). 

Ne-am documentat temeinic și am dat în 
cele din urmă cu mare ușurință de afișul 
evenimentului, de unde am aflat cu stupoare 
că în dreptul sponsorului apare nimeni altul 
decât Consiliul Local Ațel, un sponsor deja 
cunoscut în localitate, implicat în mai toate 
acțiunile culturale ale localității. Mai mult de 
atât la parteneri media printre alții apare și 

societatea de transport public a municipiului 
Mediaș -Meditur, societate care probabil s-a 
reprofilat între timp și prestează și servicii 
media. Contactat telefonic primarul ALDE(A) 
ne-a pus că nu prea are semnal și că afară 
plouă și…(Dacă ploaia s-ar opri – Cargo), 
după care telefonul s-a închis. Am încercat 
să îl mai contactăm telefonic și deși telefonul 
suna, nu avea cine să ne răspundă. Am 
înțeles atunci că deranjăm și nu e frumos să 
fim nepoliticoși și după 5 încercări (Mă întorc 
la tine, iar și iar – Daniel Iordăchioaie) am 
renunțat. 

Până la urmă am meditat puțin și ne-am 
gândit mult, iar constatarea noastră e cât se 
poate de firească: nu mortu-i important, ci 
pomana! 

Ce atâta promovare? Vorba lungă…A avut 
loc evenimentul? A fost frumos? Le-a plăcut 
cetățenilor? Păi ce să mai vorbim?! Să ne 
trăiești nea primare și să ne faci tot așa! (Cu 
mâna!!!) 

ACEST MATERIAL ESTE UN PAMFLET 
ȘI TREBUIE TRATAT CA ATARE – SERIOS! 

Daniel Supţirel

targă, aspirator secreţii, calculator+soft, 
mese+scaune (total 20 locuri), maşină spălat 
vase, plită ceramică, hotă, cuptor electric, 
frigider, corp depozitare, rafturi, etajere, pa-
turi simple, paturi supraetajate, saltele, dula-

puri, masă birou, scaune, mașină de spălat 
rufe, uscător. Baza de salvare Salvamont 
Păltiniș va fi administrată de către un admi -
nistrator-dispecer.                   

Daniel Supţirel
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Directorul Drumuri și Poduri SA Sibiu:  
80% din lucrările de întreținere și 
reparare a drumurilor au fost realizate

Cu o creștere semnificativă a cifrei de afac-
eri, SC Drumuri și Poduri SA Sibiu a realizat 
deja în primele șapte luni ale anului 80% din 
lucrările de întreținere și reparare a dru-
murilor județene stabilite pentru anul 2019 de 
Consiliul Județean Sibiu. Ovidiu Spătari, di-
rector general al societății, vorbește într-un 
interiu despre cum reușește să atingă per -
formanțe economice și despre strategia de 
creștere a capacității de producție. 

Reporter: Cifra de afaceri a societății Dru-
muri și Poduri SA Sibiu, comparativ cu anul 
trecut, relevă o creștere semnificativă de 
aproximativ 57%, respectiv 6,9 milioane lei. 
Ce strategie a stat la baza acestei creșteri? 

Ovidiu Spătari: Rezultatul foarte bun în-
registrat de către societate în primele 7 luni 
ale anului 2019 are la bază creșterea semni -
ficativă a capacității de producție prin mărirea 
productivitătii muncii, ca rezultat al aplicării 
programului de investiții, reglementarea con -
tractuală a furnizării la timp cu costuri reduse 
și de calitatea materiilor prime, precum si 
conditiile meteorologice care au permis des -
ășurarea în bune condiții a lucrărilor. 

Reporter: Sunteți societate aflată în propri-
etatea și coordonarea Consiliului Judetean 
Sibiu, care prestați activitatea de întreținere 
și reparații a drumurilor judetene în baza unui 
acord cadru. Care este valoarea realizăriilor 
fizice la 7 luni la Programul de întretinere și 
reparații drumuri judetene al CJ Sibiu – 
2019? 

Ovidiu Spătari: Societatea execută, în 
baza acordului cadru cu Consiliul Județean 
Sibiu, o serie de activități diverse și complexe 
de întretinere și reparații a întregii infrastructuri 
rutiere județene, în lungime totală de 950 Km. 
ce includ: activitatea de deszăpezire, execuție 
marcaje și montare indicatoare rutiere, estet-
ica și curățarea șanturilor, cosiri, tratamente 
bituminoase și plombări, asternere covoare 
asfaltice precum și reparațiile lucrărilor de arta 
de infrastructură (poduri, ziduri de sprijin, 
descărcari, etc). Avand în vedere creșterea 
semnificativa a capacității de productie la data 
de 31.07.2019, lucrărille stabilite prin progra-
mul mai sus menționat au fost realizare în pro-
portie de 80% fiind executate deja, pe lângă 
activitățiile curente ,19 Km. de tratament dublu 
si simplu bituminos precum și peste 39 Km de 
covoare asfaltice noi. 

Rep: Ce ne puteți spune despre programul 
propriu de investiții? 

Au început lucrările de modernizare pe drumul județean 
141 Mediaș – Bârghiș, executate de SC Drumserv SA

Consiliul Județean Sibiu dă vești bune si-
bienilor: au început lucrările de modernizare 
a drumului județean 141 Mediaș – Bârghiș, 
investiție care se realizează cu fonduri eu-
ropene atrase de administrația județeană. 

Marți, 27 august 2019, a avut loc predarea 
amplasamentului către antreprenor, după 
care s-a dat ordinul de începere a lucrărilor. 
La evenimentul organizat la sediul Primăriei 
Moșna au participat din partea Consiliului 
Județean Sibiu reprezentanți ai Direcției 
Strategii, Proiecte (Cristian Căpriorean și 
Călin Bondulescu) și ai Direcției Tehnice 

(Horia Brad), reprezentanți ai constructorului 
– SC Drumserv SA din Târgu-Mureș, și 
reprezentanți ai avizatorilor (furnizorii de gaz, 
energie electrică, telefonie, etc). 

De asemenea, reprezentanții Consiliului 
Județean Sibiu au făcut și o vizită în teren, 
constatând o bună organizare de șantier. 

”Ne bucurăm că s-au demarat lucrările de 
modernizare pe DJ Mediaș-Bârghiș, acesta 
fiind primul mare proiect de infrastructură 
rutieră, alături de modernizarea DJ 106 Ag-
nita – Sighișoara și DJ 106 B Ocna -Țapu, 
care se realizează din fondurile europene 

atrase de Consiliul Județean Sibiu în pe-
rioada de programare 2014 – 2020. Ne 
bazăm pe buna reputație a constructorului și 
pe colaborarea avută anterior și ne așteptăm 
la o lucrare de bună calitate, realizată în 
termenele asumate în contract”, a precizat 
președinta Daniela Cîmpean. 

Drumul județean 141 pornește din Mediaș 
și unește comuna Moșna și satul Pelișor cu 
comuna Bârghis, unde se întâlnește cu alt 
drum modernizat de Consiliul Județean Sibiu 
cu fonduri europene: DJ 106 Sibiu – Agnita. 

Valoarea totală a proiectului este de 
84.612.237,97 lei, inclusiv TVA, din care:  
valoarea cheltuielilor eligibile – 
83.819.488,59 lei, iar valoarea cheltuielilor 
neeligibile – 792.749,38 lei. Pe lângă cheltu-
ielile neeligibile, Consiliul Județean Sibiu tre-
buie să asigure o contribuţie proprie totală de 
2% din valoarea totală eligibilă a proiectului 
și anume suma de 1.676.389,78 lei. 

Valoarea contractului de proiectare și exe -
cuție încheiat cu asocierea SC Drumserv SA 
– SC Betacops SRL,este de 44.897.182,42 
lei fără TVA. Termenul de finalizare a 
lucrărilor de execuție este de 30 de luni.

OPINIA DE ŞELIMBĂR: 
Două cafele, vă rog! 

Ultima ședință de Consiliu Local 

Șelimbăr, extraordinară, după chipul și 

asemănarea Primăriei, pune la bătaie o 

nouă organigramă și posturi noi! Vai, 

cât entuziasm pe locuitorii comunei! 

Cum se vor rezolva toate mai repede și 

mai eficient! Cum ard conducătorii de 

nerăbdare să înfăptuiască un „manage-

ment performant cu o abordare 

strategică, integrată și dinamică care să 

facă față schimbărilor și ritmului accel-

erat al reformei în domeniul 

administrației publice locale.” 

Eu așa oameni updatați, pe onoarea 

mea că rar am văzut! Ne bucurăm că 

sunt la curent cu toate modificările le -

gislative și că interpretează legea 

ținând cont în primul rând de „nevoile 

plătitorilor de taxe și impozite!” (glumă) 

În noul Cod Administrativ, mai exact 

Ordonanța de Urgență nr.57 din 3 iulie 

2019, în Partea III, Titlul V, Capitolul IV, 

art.158, Cabinetul primarului și vicepri-

marului zice cam așa: „Primarii și vi-

ceprimarii comunelor, ai orașelor, ai 

municipiilor și ai sectoarelor municipiu-

lui București POT ÎNFIINȚA, în limita 

numărului maxim de posturi aprobate, 

cabinetul primarului, respectiv al vi-

ceprimarului, în condițiile prevăzute de 

partea a VI-a titlul III capitolul II.” – care 

capitol II îi enumeră pe toți cei care „au 

dreptul” – deci nu îi obligă nimeni – să 

își organizeze cabinete și fac referire și 

la numărul maxim de posturi disponibile 

pentru fiecare cabinet în parte. 

De ce sa ajungă primăria la un man-

agement performant angajând oameni 

specializați pe domeniile pe care e 

deficitară? De ce să nu mai elibereze ei 

documente în exact ziua 30 a lunii – pe 

motiv că nu au personal suficient? Păi 

nu mai bine facem cabinete cu posturi 

de consilier, ca din puţinul pe care îl 

face primarul și viceprimarul să mai 

delege și ei săracii din treburi? Păi dacă 

primarul e relaxat, toată comuna e 

relaxată, nu-i așa? 

Au făcut la permutări prin organi-

grama asta… că nu mai știe nimeni 

cine cu cine ține. Și pentru că nu 

puteau face comisii de analiză și control 

cum le place lor și pe celelalte departa-

mente, s-au gândit să zăpăcească toate 

posturile astfel încât decizia finală să 

rămână tot în pixul celor mari și puter-

nici – în principal la patrimoniu. 

Îi felicităm pe edilii acestei comune! 

Oricine visează să fie asistat în munca 

pe care o face sau nu o face, mai ales 

dacă asistența e platită din bani publici. 

Acum, cu doi consilieri ai primarului, nu 

ne mai rezumam la o cafea ci la „două 

cafele, vă rog!” 

Andrei Talpoş

O.S. Programele de investiții urmăresc 
strategia proprie a societății privind dez-
voltarea capacității de productie. Astfel, în 
anii precedenti am urmărit dezvoltarea ca -
pacității proprii de transport – necesară în 
asigurarea logistică a prestației în sezonul 
rece, precum și achiziția de echipamente și 
utilaje cu productivitate mare în vederea 
execuției unor activități complexe și diversifi-
cate. Pentru perioada următoare vom avea 
în vedere investiții în înlocuirea cu capacități 
noi sau modernizarea mijloacelor de pro -
ducție existente – statia de mixtură asfaltică 
și stația de agregate. 

Rep: Acordul cadru cu CJ Sibiu este pri-
mordial dar nu singular, Drumuri și Poduri SA 
activează intens și pe piața privată, cu con-
tracte încheiate în urma desfășurării unor 
proceduri de licitații organizate de către alte 
unitati administrative teritoriale sau de către 
societăți private, în asociere sau subantre-
priza. Care este situția în acest domeniu? 

O.S.: Ca orice societate care prestează o 
activitate lucrativă, pe langa obiectivul prin-
cipal de execuție a lucrărilor cuprinse în Pro-
gramul CJ Sibiu, Drumuri și Poduri SA Sibiu 
participă pe piața privată locală executând 
lucrări de profil pentru terti, persoane fizice 
sau juridice sau prin vânzarea către acestea 
de materii prime pe care societatea le pro-
duce: mixtura asfaltică, emulsie cationică și 
agregate. Dupa primele 7 luni ale anului, s-
au înregistrat creșteri semnificative și pe 
acest segment, obiectivul final fiind re-
alizarea unui procent de +20% de creștere a 
cifrei de afaceri anuale a societății utilizând 
și venituri de acest gen.Trebuie precizat însă 

că nivelul veniturilor realizate din relația 
privată a societății depinde direct de cuantu-
mul alocărilor bugetare pe care le asigură uni-
tatea admintrativ – teritorială publică din 
Județul Sibiu sau cea guvernamentă la asig-
urarea dezvoltării infrastructurii rutiere proprii. 

Rep: Drumuri și Poduri SA Sibiu execută și 
lucrări de infrastructură rutieră cu grad ridicat 
de dificultate. Care sunt cele mai complexe 
activități pe care le desfășurați? 

O.S.: Evident, cele mai complexe sunt 
execuția și întreținerea lucrărilor de artă de 
infrastructură sau cele de oprire a efectelor 
inundațiilor și alunecărilor de teren. Pentru 
rezolvarea punctuală a acestor situații, soci-
etatea dispune de asistența tehnică de spe-
cialitate și de sprijinul specialiștilor din cadrul 
Consiliului Judetean Sibiu. Una din activi -
tățiile cele mai importante și complexe ale 
societății este asigurarea viabilității celor 950 
Km de drumurilor județene pe timpul iernii. 
Asigurarea desfășurării transportului rutier, a 
transportului școlar indiferent de situația 
vremii, comunicarea cu centrele de localitate 
și între instituții publice precum și accesul 
mij loacelor de intervenție în situații de ur -
gență sunt prioritare pentru societate în pe-
rioada rece prin organizarea dispeceratului 
permanent, comunicarea publică și înfiin -
țarea punc telor de intervenție permanente, în 
special în zona montană a județului. 

Participanții la trafic pot obține non-stop 
informații despre trafic și starea drumurilor 
județene din județul Sibuu la telefon 0269-
210884, pe website-ul www.drumuripoduris-
ibiu.ro sau pe pagina de Facebook a 
societății.                              Daniel Supţirel

Durata de finalizare a lucrărilor pe cei 25,8 km este de 2 ani și jumătate
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Alles Klaus! 
Sibiul are un nou prefect. După 

atâţia prefecţi schimbaţi în ultimii 30 
de ani am ajuns să văd doar 
greşelile acestora. Numirile guverna-
mentale făcute cu gir politic nu îmi 
inspiră încredere. Astăzi însă am re-
marcat ceva ce nu am mai văzut de 
mulţi ani: un prefect care ştie Codul 
Administrativ şi, mai important, se 
arată real implicat în activităţile 
instituţiilor deconcentrate pe care le 
monitorizează ca reprezentant al 
Guvernului în teritoriu. 

Nu ştiu dacă nici măcar cei ce au 
propus-o pe Maria Minea s-au 
aşteptat ca aceasta chiar să 
citească şi să vină cu idei la 
rapoartele directorilor din judeţ, ade-
sea prezentate la şedinţe de Colegiu 
Prefectural doar să fie activitate. De 
data asta prefectul se vedea clar că 
citise în prealabil şi a comentat pe 
seama lor, adesea cu critici şi sug-
estii de îmbunătăţire. 

Mai mult a anunţat inspecţii în teri-
toriu pentru a vedea dacă rapoartele 
sunt reale, lucru nu pe placul multor 
directori obişnuiţi să nu fie controlaţi 
de prefectură. 

Primele reacţii şi decizii ale prefec-
tului Minea par de bun augur şi ar 
însemna o revigorare a deconcen-
tratelor cuprinse în ultima perioadă 
de o apatie administrativă. 

Maria Minea a mai adus prin dis-
cursul său ceva nou în prefectură: 
empatia. Dorinţa de a ajuta oamenii, 
motivată de ea prin munca pe care a 
făcut-o ani la rând ca asistentă 
medicală şi apoi în asistenţă socială. 
Dorinţa aceea sinceră, uneori chiar 
ingenuă de a face bine în jur pentru 
cetăţeanul de rând. Cuvântul 
„sensibilă” folosit adesea de ea în 
cele câteva discursuri publice de 
când a fost numită şi reacţiile evi-
dent sincere de bucurie la vederea 
nepoatei sau a familiei şi prietenilor 
la investitură caracterizează un om 
onest. Întrebarea care rămâne: în 
hăţişul luptelor interne şi nu numai 
de partid, va reuşi Minea să dirijeze 
instituţiile în coordonare spre binele 
real al cetăţeanului sau va fi înfrântă 
de maşina anostă a birocraţiei cu 
orice preţ?

Editorial

Daniel Supţirel

PREMIERĂ:  
Laptele şi cornul pentru elevi din PRIMA zi de şcoală

Consiliul Județean Sibiu s-a asigurat ca 
elevii din clasele 0 – VIII și preșcolarii din 
grădinițele cu program normal (de 4 ore) să 
primească lapte, corn și mere, începând cu 
prima zi din noul an școlar 2019 – 2020, ceea 
ce reprezintă o premieră. În toţi anii când s-
a derulat acest program un produs, sau chiar 
toate, nu erau disponibile de la începutul 
şcolii datorită licitaţiilor întârziate. 

Consiliul Județean Sibiu a încheiat în cur-
sul lunii august contractele subsecvente an-
ului școlar 2019-2020, în urma analizării 
ofertelor depuse de către operatorii eco-

nomici cu care Consiliul Județean Sibiu a 
avut încheiate acordurile cadru aferente 
derulării Programului pentru Școli al 
României 2018 – 2019 și 2019 – 2020. 

Cine sunt operatorii economici care vor 
furniza aceste produse? 

SC SIMULTAN SRL (județul TIMIȘ) va 
asigura LAPTELE și produse lactate (iaurt) 
pentru toate cele trei zone în care a fost 
împărțit județul Sibiu. 

SC PRIORITAR IMPEX SRL (județul 

HUNEDOARA) va aduce copiilor mere, la fel 
pentru toate cele trei zone. 

Produsele de panificație, CORNul și 
biscuiții vor fi oferite de: 

SC ISIS-PAN SRL (județul Dolj), pentru 
zona 1 

SC LOGISTIC MEDIA POP ART SRL 
(județul Alba), pentru zona 2 

Asocierea SC GTPD SRL (județul Ilfov) – 
lider de asociere, şi SC Biscotto SRL, pentru 
zona 3 

Valoarea totală a contractelor este de 
aproximativ 8,7 milioane lei, fără TVA. 

42.000 de elevii și preșcolarii din județul Sibiu primesc lapte, corn, iaurt, biscuiți și 
mere din prima zi de școală!

Ocna Sibiului a primit finanțare  
pentru amenajarea primului camping 
de rulote din România

Primarul orașului Ocna Sibiului, Claudiu 
Predescu, alături de ministrul Turismului 
Bogdan Trif, au semnat miercuri 22.08.2019, 
contractul prin care staţiunea balneară Ocna 
Sibiului beneficiază de peste 7 milioane de 
lei, pentru amenajarea a două parcuri ce sunt 
destinate turiștilor. Primul parc ce urmează a 
fi amenajat este Parcul din zona Gării cu 
zona de camping, un parc destinat turiștilor 

care își doresc posibilitate de cazare în sis-
tem propriu. Cel de-al doilea parc pentru care 
s-a primit finanțare este Parcul balnear aflat 
în vecinătatea lacurilor, parc în care în pe-
rioada 2009-2011 au fost făcute mai multe 
lucrări de amenjare și care urmează a primi 
o destinație ce ține de petrecerea timpului 
liber. Investiția va acoperi și crearea tuturor 
rețelelor de apă, canal și de electricitate, 

amenajarea unor alei pietonale, precum și 
amenajarea unor locuri de joacă pentru copii 
și construcția unei clădiri administrative 
dotată cu dușuri, toalete, bucătărie, mașini 
de spălat și spații de depozitare. Orașul 
Ocna Sibiului se pare că se situează pe 
prima poziție privind absorbția fondurilor din 
surse externe în județul Sibiu.
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Militarii AFT se pregătesc pentru 
Jocurile Invictus din Olanda

Militarii se vor antrena la opt discipline 
sportive individuale (tir cu arcul, atletism, 
canotaj în sală, natație, powerlifting, ciclism, 
săritura în lungime și aruncarea discului), re-
spectiv un sport de echipă (volei din șezut), 
pentru cea de-a treia participare la Jocurile 
Invictus, competiție paralimpică dedicată mil-
itarilor răniți ce va avea loc anul viitor în 
Haga, Olanda. 

Jocurile Invictus reprezintă un eveniment 
sportiv internaţional adaptat pentru militarii 
răniţi în urma participării la diverse operaţiuni 
militare. Prin sport se urmăreşte recuperarea 
acestor eroi şi creşterea respectului pentru 
toţi cei care au fost răniţi servindu-şi ţara sub 
drapel. Concurenţii sunt foarte diferiţi de 
competitorii de la jocurile olimpice sau par-
alimpice, pentru că, la jocurile Invictus, cine 
câştigă medalia este aproape irelevant. Nu 

linia de sosire contează, ci linia de start. 
Armata României a primit, în anul 2017, 

invitația de a se alătura celorlalte țări deja în-
scrise și a participat la Jocurile Invictus 
desfășurate în Toronto, Canada, cu un lot for-
mat din 15 militari invalizi/răniți. La ediția din 
2018 

România a participat la Jocurile Invictus 
desfășurate la Sydney – Australia, alături de 
alte 18 state membre sau partenere NATO. 
Pregătirea și respectiv participarea la jocurile 
Invictus anterioare au fost un real succes 
pentru recuperarea fizică și psihică a mem-
brilor Echipei Invictus România. Toate aces-
tea nu ar fi fost posibile fără implicarea şi 
sprijinul cetăţenilor, organizaţiilor guverna-
mentale şi non-guvernamentale și a celor-
lalte instituţii care s-au alăturat acestei 
iniţiative.

Quincy Harding a semnat 
cu CSM Mediaș

Polițiștii sibieni campioni la minifotbal

Pompierii sibieni printre 
cei mai buni sportivi

Harding sosește în România din campi-
onatul universitar american, acolo unde a 
evoluat pentru Western Colorado University, 
în NCAA Division II. Americanul a avut medii 
statistice de 16.4 puncte, 2.7 puncte și 1.9 
pase decisive. A avut procentaje de 46% la 
aruncările din acțiune, 37.5% din afara semi-
cercului și 85% de la linia aruncărilor de 
pedeapsă. 

Așadar, americanul se află la primul sezon 
în baschetul profesionist, fiind un jucător 

atletic și spectaculos. 
Lotul echipei: 
Fundași: Octavian Popa Calotă, Stefan 

Nikolic, Andrei Iliescu, Radu Vrîncian și 
Quincy Harding 

Extreme: Titus Nicoară, Jacob Gibson și 
Daniel Banciu 

Pivoți: Jonathan Barnes și Nikola Siladji 
Lotul este completat de juniorii: Răzvan 

Gabor, Andrei Albu, Teo Dăbău și Rareș 
Hancaș.

Zilele trecute, la Vaslui, s-a disputat turneul 
final al Campionatului de Fotbal al Ministeru-
lui Afacerilor Interne (MAI). Competitia s-a 
disputat pe terenul sintetic din incinta Liceului 
“Ion Mincu” din Vaslui, iar cei mai buni au fost 
fotbalistii Inspectoratului de Politie Judetean 

Sibiu. Competitia a fost organizatã de cãtre 
Biroul Coordonare Activitãti Sportive din 
cadrul Centrului Cultural al MAI, cu sprijinul 
Inspectoratului de Politie Judetean Vaslui, In-
spectoratului Judetean de Jandarmi Vaslui, 
Ins pectoratului pentru Situatii de Urgentã al 

judetului Vaslui si Serviciului Teritorial al Poli-
tiei de Frontierã Vaslui. 

După mai multe etape eliminatorii, la care 
au participat 88 de echipe (peste 1200 de 
fotbaliști legitimați) din cadrul tuturor struc-
turilor Ministerului Afacerilor Interne, în etapa 
finală a campionatului s-au calificat opt 
echipe, printre care și cea a Inspectoratului 
de Poliție Județean Sibiu.  La turneul final au 
luat parte cele mai bune 8 echipe din Minis-
terul Afacerilor Interne, formate din fotbaliști 
din cadrul Inspectoratelor de Poliție Județene 
Alba, Buzãu, Gorj, Sibiu și Vrancea, Direcției 
Generale de Poliție a Municipiului București 
– Sector 6, precum și din Inspectoratele pen-
tru Situații de Urgențã Maramureș și 
Cãlãrași. În urma jocurilor desfãșurate pe 
parcursul a douã zile, animate de pasiune și 
sportivitate, cei mai buni s-au dovedit a fi 
polițiștii din cadrul Inspectoratului de Poliție 

Județean Sibiu, care au câștigat toate cele 5 
jocuri pe care le-au disputat. Podiumul a fost 
completat de cãtre polițiștii din cadrul Inspec-
toratului de Poliție Județean Gorj (aceștia 
ocupând locul al doilea) și de polițiștii din 
cadrul Inspectoratului de Poliție Județean 
Vrancea, care au câștigat finala micã în 
dauna pompierilor de la Inspectoratul pentru 
Situații de Urgențã al Județului Maramureș. 
Echipele clasate pe podium si cei mai buni 
jucãtori au fost recompensati cu diplome, 
plachete, medalii si cupe. Participantii care 
s-au remarcat în mod special sunt:Cel mai 
bun portar – Noanã Cosmin de la I.P.J. Gorj; 
Golgheterii competiției, cu câte 9 goluri 
fiecare – Lodroman Marius de la I.P.J. Alba  
și Mãrtinescu Alexandru de la I.P.J. Vrancea; 
Cel mai bun jucãtor – Pavel Petre Adrian  de 
la I.P.J. Sibiu.

Lotul restrâns al Echipei Invictus România va 
desfășura, în perioada 2-6 septembrie, o sesiune de 
pregătire la Academia Forțelor Terestre „Nicolae 
Bălcescu” și Centrul Aria din Sibiu.

Lotul sportiv al Inspectoratului pentu Si -
tuații de Urgență “Cpt.Dumitru Croitoru” al 
județului Sibiu a participat în perioada 27 – 
30 august 2019, la etapa finală a Concur-
surilor Serviciilor Profesioniste pentru Situaţii 
de Urgenţă – ediția 2019 desfășurată în 
județul Bacău. 

Alături de cele mai puternice 12 echipe de 
pompieri aparținând inspectoratelor din ju -
dețele Bacău, Botoșani, Bihor, Bucureşti-
Ilfov, Călăraşi, Constanța, Gorj, Ialomița, Iaşi, 
Mureș și Neamț, lotul reprezentativ al ju de -
țului Sibiu și-a demonstrat abilităţile şi ex pe -
rienţa profesională la cele patru probe ale 
concursului: „Scara de fereastră”, „Pista cu 
obstacole pe 100 m”, „Ştafeta 4x100m” și 
„Realizarea dispozitivului de intervenţie la 
motopompă” , obținând remarcabile. Locul II 
la Proba „Scara de fereastră „ locul I la Proba 
„Pista cu obstacole-100 m”, locul II la Proba 
„ Ștafeta 4×100m” și locul I la Proba „Re-
alizarea dispozitivului de intervenție la 
motopompă”. 

În aceasta competiție a învingătorilor, a 
celor mai buni salvatori care au luptat pentru 
obținerea performanței de a fi pe podium , 
antrenamentul continuu, modul de a rezona 
în echipă , precum și ambiția de a fi cei mai 
buni au condus lotul sibian la obținerea locu-
lui I și a statutului de cei mai buni pompieri 
din țară. 

„Întreaga evoluție a lotului sportiv reprezen-
tativ al Inspectoratului pentru Situații de 
Urgență „Cpt. Dumitru Croitoru” al județului 
Sibiu reprezintă efortul comun și susținut din 
ultimii 10 ani și a evidențiat nivelul ridicat al 
standardului de pregătire și profesionalism al 
salvatorilor sibieni, pentru înregistrarea celui 
mai bun răspuns la intervențiile pentru sal-
varea vieții cetățenilor și a bunurilor acestora. 
Comanda inspectoratului și întregul colectiv 
le transmite sincere felicitări pentru munca 
depusă zilnic și , nu în ultimul rând , pentru 
parcursul minunat în cadrul competiției, spun 
reprezentanții ISU Sibiu. Andreea Cojocaru

CSM Mediaș a ajuns la o înțelegere cu jucătorul american 
Quincy Harding. Acesta măsoară 190 de cm și evolează pe 
pozițiile 2-3. Baschetbalistul se află la prima experiență în afara 
Statelor Unite.



Tabără de suflet pentru  
oameni speciali

Copiii cu nevoi speciale şi nu numai au fost în centrul 
atenţiei la Tabăra de Vară organizată de Fundaţia Little 
John's House din Csinădioara. Timp de două luni, în 
iulie şi august, voluntari veniţi din unviersităţi din Anglia 
şi Scoţia, au adus bucurie în sufletele a peste 200 de 
copii şi tineri proveniţi din centrele de plasament şi 
tineri cu dizabilităţi care locuiesc alături de familie în 
Sibiu şi Cisnădie.

O dizabilitate ne poate îngreuna de cele 
mai multe ori activităţile zilnice, dar nu ne 
poate răpi dreptul la fericire. Cam asta am 
simţit când am participat într-una dintre zile 
la tabăra specială, care se desfăşoară în 
Cisnădioara, de peste 20 de ani. Am văzut 
copii şi tineri în cărucioare cu rotile, care 
dansau. Da, aţi citit bine! Erau luaţi în braţe 
de voluntari şi nu vă pot descrie în cuvinte 
bucuria de pe feţele lor. Am participat la 
câteva ateliere, într-unul dintre ele se con -
fecţionau mici acvarii în borcane. Deşi nu 
cunoşteau limba engleză, acolo exista o 
comu nicare extraordinară. Am povestit cu 
câţiva tineri care vin în această tabără de 
când erau mici. „Vin de peste 10 ani. Mă 
credeţi că tot anul aştept această tabără? Eu 
sunt norocos că locuiesc cu familia, mai ies 
în faţa blocului, în parc, dar în mare parte, mă 
plictisesc. Ştiu să intru şi pe internet, iar pri-
etenii mei cu care discut în restul taberei sunt 
tot prieteni cunoscuţi aici, în tabără. Voluntarii 
englezi sunt extraordinari. Îi iubesc pe toţi şi 
abia aştept tabăra, sunt curios să văd ce vol-
untari vin”, ne-a povestit Alex, care suferă de 
un sindrom genetic rar. Abia aşteaptă să vină 
ziua de mâine, să fie luat cu microbuzul şi 
adus în tabără, fundaţia oferind acitivtăţile din 
tabăra doar pe parcursul zilei, cu excepţia 
beneficiarilor care locuiesc permanent aici. 

Voluntari, dar mai ales OAMENI 
În acest an, în cele două luni de tabără, au 

participat peste 100 de voluntari din Anglia şi 
Scoţia. Aceştia au venit în grupuri organizate 
de la universităţi de renume şi au stat în 
tabără câte o saptămână. Ce i-a determinat 
să vină în Cisnădioara, ne vor spune chiar ei. 
„Când ne-a fost oferită posibilitatea să 
participăm în acestă tabără specială, am zis 
că este o provocare. Ştiam, în mare, ce ne 
aşteaptă, profesorii coordonatori ne-au expli-
cat. Dar este o mare diferenţă să vii aici, să 
simţi pe pielea ta. M-am ataşat foarte mult de 
copiii şi tinerii care au participat. Am simţit că 
suntem o mare familie de oameni speciali. La 
anul îmi doresc să revin”, a spus Scott, cu 
lacrimi în ochi. 

Unii dintre ei frecventează cursurile uni -
veristăţii unde a învăţat Prinţul Charles, dar 
asta nu i-a împiedicat să vină şi să locuiască 

în Cisnădioara, la Fundaţia Little John's, în 
paturi supraetajate şi unde nu există apă 
curentă şi canalizare. Din contră, li s-a părut 
chiar distractiv, şi au spus, glumind sau nu, 
că vor aprecia de acum încolo mult mai mult 
natura. Li se pare că Cisnădioara este o oază 
de linişte, situată între munţi, iar majoritatea 
vor să revină şi la anul. 

Fonduri străine şi sibiene 
De 20 de ani tabăra anuală a fost sprijinită 

financiar prin efortul englezilor împlicaţi în 
strângeri de fonduri la ei în ţară. „Anul acesta 
am apelat şi la comunitatea din care facem 
parte. Ne bucurăm că firme mari precum 
Amylon, Simpa, Floradi şi alţi oameni cu su-
flet mare din comunitate au pus umărul la 
buna desfăşurare a taberei” ne-a declarat 
Mags Zaharia, preşedintele fundaţiei. 

O englezoaică a decis să ajute  
copiii din Sibiu 

Fundaţia Little John's House a fost fondată 
în 1994 de Mags Zaharia, sprijinită de familie 
şi prieteni. Primul beneficiar a fost Ionuţ, iar 
fundaţia poartă numele lui în semn de 
preţuire. Ionuţ a fost descoperit de Mags Za-
haria într-un centru de plasament, fiind con-
damnat la moarte, el suferea de hidrocefalie, 
iar la acea vreme nu se operau în România 
copiii cu astfel de afecţiuni. Mags a decis să-
l ducă în Anglia şi să-l opereze, lucru care i-
a prelungit viaţa şi i-a dat ocazia să fie iubit. 
Reîntors în ţară, Mags a căutat să-l ducă într-
un loc sigur, unde Ionuţ să poată beneficia 
de tratamentul adecvat. Aşa a apărut Fun -
daţia Little Johns, iar pe lângă Ionuţ şi-au mai 
făcut loc şi alte suflete care au nevoie de un 
acoperiş, de iubire şi tratament. 

Oamenii buni atrag oameni buni 
Chiar dacă Ionuţ nu mai este printre noi, 

misiunea de a salva suflete aflate în necaz 
merge mai departe. De curând, un nou înger 
a coborât în casa lor. Este vorba despre Lil-
iana Blaga, fost jurnalist care, în ultimii ani ,s-
a ocupat de sprijinirea ONG-urilor şi a 
acţiunilor caritabile. Am mai văzut-o de 
nenumărate ori implicată în organizarea 
diferitelor acţiuni, dar acum este cu adevărat 

dedicată. Am întrebat-o cum a ajuns aici. 
„Este o vorbă, oamenii buni se întâlnesc. 
Cam aşa a fost şi în cazul meu. Printr-un con-
curs de împrejurări, am ajuns să o cunosc pe 
Mags Zaharia, cea care a înfiinţat Fundaţia. 
Mi s-a părut incredibil ceea ce face, nefiind 
sprijinită aproape deloc de statul român. M-
am alăturat echipei de curând şi-mi doresc ca 
proiectul nostru să fie cunoscut, mi-aş dori ca 
şi alţii să preia ideea. Am fost sceptică la în-
ceput în ceea ce priveşte acomodarea mea. 
Nu eram sigură că voi face faţă. Nu mi-a luat 
foarte mult timp să realizez că îmbrăţişările 
celor 6 beneficiari care locuiesc permanent 
aici (Ana, Andrada, Iulia, Vladuţ, Costică şi 
Laur) sunt cele  mai sincere pe care le poţi 
primi, că reuşitele lor sunt şi ale tale. Am în-
tâlnit oameni dedicaţi, care lucrează aici de 

peste 20 de ani, care i-au văzut pe aceşti 
tineri crescând. Suntem o mare familie şi le 
mulţumesc că m-au acceptat în familia lor. Ca 
planuri de viitor dorim să ne extindem, să 
avem un centru de activităţi, ne-am dori o 
fermă pentru beneficiarii noştri. Avem multe 
planuri, dacă oamenii cu suflet mare vin 
alături de noi, sunt sigură că vom reuşi”, spus 
Liliana Blaga, în timp ce Ana şi Vlăduţ se uită 
nerăbdători, iar Ana îmi spune clar să nu o 
mai ţin de vorbă că „Lili e a ei!”. Ca şi Liliana, 
şi eu am venit cu inima strânsă să fac inter-
viul, însă ceea ce am văzut aici m-a făcut să-
mi schimb percepţia. Există fericire şi dincolo 
de dizabilitate. Cei care vreţi să vă convingeţi, 
puteţi face o vizită în Cisnădioara, pe strada 
Râului nr.183. Veţi găsi o lume de poveste! 

Andreea Cojocaru
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